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Dit is het afdelingstijdschrift van Natuurpunt Oude Spoorweg. Artikels vallen onder de 
verantwoordelijkheid van de auteur. Noch de redactie, noch Natuurpunt kan aansprakelijk 
worden gesteld voor de inhoud van een artikel.
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Info

Belangrijke afdelingsdata voor het komende kwartaal (meer info op pagina’s xx en xx):

18/05 Lancering Animalinas-app en nieuwe wandellus Mosterdpot
23/05 Lezing wilde bijen
31/05 Promostand Meifeesten Kontich Kazerne
22/06 Zomerwandeling bekken 1
28/06 Libellenwandeling

Wij zoeken hulp!
Het bijenhotel naast het Mosterdpotje heeft een update nodig. Dat moet om de paar jaar 
gebeuren en het is nu echt dringend nodig.
De verlichting langs de toegangsweg naar het Mosterdpotje is aan hernieuwing toe. Een 
handige elektroklusser zou ons daar geweldig mee kunnen helpen.
Wil jij je inzetten voor een van bovenstaande klussen, stuur dan een mail aan Ludo 
ludo.bakkovens@telenet.be om af te spreken.
Alvast hartelijk dank!

Even je aandacht graag.
Als er een gekleurde sticker op het adresetiket kleeft, heb je volgens onze laatste info 
je lidgeld voor 2025 nog niet betaald. Nog even ter herinnering: in het NATUUR.BLAD 
dat je vorige december in de bus kreeg, zat je lidkaart voor 2025 wel bij, maar dat 
betekent niet automatisch dat je al betaalde. 
Het is van groot belang dat je lid blijft van Vlaanderens grootste natuurclub! 
Dank je wel dat je het even nakijkt en zo nodig € 38 overschrijft op rekeningnummer 
BE17 2300 0442 3321 met vermelding “Lidgeld 2025” en je lidnummer.

mailto:redactie@natuurpuntoudespoorweg.be
mailto:ludo.bakkovens@telenet.be
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Voorwoord

Terwijl ik dit voorwoord schrijf, is de klok net 
op zomertijd gezet. Het is lente: 
bosanemonen bloeien, de paddentrek zit er 
zo goed als op en het pas aangeplante 
Heilige Geestbos ontluikt met de eerste 
blaadjes of bloesems. Tegenstanders stellen 
zich vragen bij dit bos. In dit tijdschrift 
verklaren we waarom we net daar voor 
bosuitbreiding kozen.

Ik wil twee nieuwe mensen voorstellen die 
onze bestuurskern versterken. Silke heeft 
een grote interesse in natuurstudie. Die pijler 
van onze afdeling kan zeker  worden 
versterkt. Samen met een aantal studenten 
die bij onze afdeling stage lopen kan dit een 
mooi verhaal worden. Jonge mensen die 
instromen in onze afdeling zijn erg belangrijk 
voor de toekomst van onze afdeling! 
Dat Marc zich vol enthousiasme smijt in de 
Edegemse beekvallei, mocht ik zelf al ervaren 
toen ik een uurtje kwam meehelpen om onze 
recentste aankoop tussen de Boniverlei en 
de Edegemsesteenweg op te ruimen. Deze 
kwelhoudende voormalige paardenweide zal 
worden omgevormd tot een elzenbroekbos. 
Met deze aankoop hebben we een cruciale 
corridor gekocht die de westelijke en 
oostelijke kant van de Edegemse beekvallei 
verbindt en waarmee we een extra hectare 
bosuitbreiding zullen realiseren.

We maken nu ook bekend dat we vorig jaar in 
juli de illegale recreatievijver in de 
Goorbosbeekvallei aankochten. Hierdoor 
breidt het natuurgebied uit en is de volledige 
kern van het in Duffel gekende Springbos in 
veilige handen. Het mooiste moeras van 
Duffel is na een strijd van dertig jaar beslecht. 
Ik kan het nog altijd niet geloven. Het is een 
mooi voorbeeld van het DNA van onze 

vrijwilligers: nooit opgeven! Maar het moet 
gezegd: zonder een partnership met de 
gemeente Duffel, ORIOM en nog vele 
anderen was dit niet mogelijk geweest. Maar 
ook daar zijn we bij Natuurpunt sterk in. In 
een recent ona�ankelijk onderzoek bij 
duizend Vlamingen blijkt dat 60 % vindt dat 
impactvol en respectvol (onder)handelen 
kenmerkend is voor Natuurpunt. Zoiets doet 
deugd na alle aanvallen op onze vereniging 
en het vijandig beeld op de natuur dat er 
onterecht wordt geschetst.

Met deze twee nieuwe aankopen erbij 
beheert onze afdeling nu 92 hectare in onze 
regio. Op naar de 100? Helaas zegt de nieuwe 
natuurminister Jo Brouns in zijn beleidsbrief 
niet meer te willen dat er in planologisch 
bestemd agrarisch gebied gesubsidieerd 
wordt aangekocht. Voor onze regio is dit zo 
goed als een aankoopstop. Dit zou 
betekenen dat er zo goed als geen 
uitbreidingen van onze gebieden meer 
kunnen. Zelfs waterzieke gronden met rijke 
natuur of bossen binnen onze bestaande 
projectgebieden zouden niet meer kunnen 
gekocht worden: ze liggen op het 
gewestplan bijna altijd in (achterhaald) 
agrarisch gebied.

Onze sterke en maatschappelijk gedragen 
vereniging zal hard blijven werken om de 
minister op andere gedachten te brengen!

Geniet in elk geval met volle teugen van de 
lente en van onze 92 hectare natuurgebied 
en wie weet tot op een van onze activiteiten!

Johan Asselberghs

Beste natuurpunters
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Interview

In het spoor van vos en bever wandelen we op een opvallend zachte namiddag in 
november door het modderige Kauwendaalbos. Pim Niesten vertelt vol vuur over hoe zijn 
prille jeugddroom, het maken van nationale en internationale natuurdocumentaires, 
werkelijkheid werd. In Leuven studeerde hij eerst voor bioloog, daarna een jaartje 
marinebiologie in Marseille, om tot slot nog drie jaar te studeren in Brussel om filmmaker 
te worden. Ondertussen heeft hij de prachtige film ‘Onze Natuur’ op zijn palmares staan.

Ik heb me in de beginjaren van mijn natuurfilmcarrière 
vooral op internationale filmprojecten gestort, maar ik 
liep al jaren met het idee rond om een 
natuurdocumentaire te maken over onze lokale 
natuur. Dus toen ze het me vroegen, aarzelde ik geen 
moment en hapte ik meteen toe. Maar de voorwaarde 
voor mij was wel dat het groots, meeslepend en 
ambitieus moest worden. Oorspronkelijk was het de 
bedoeling om enkel een reeks voor Canvas te maken, 
maar uiteindelijk is het eerst een bioscoopfilm 
geworden en daarna pas is de reeks op Canvas 
uitgezonden. Dat was wel even aanpassen, want het 
filmen was al achter de rug toen we dit beslisten. 
Maar het is goed uitgedraaid en we bereikten zo een 
ander en breder publiek.

Wandelbabbel met Pim Niesten in het Kauwendaalbos

Absoluut, de film heeft 370 000 bezoekers naar de cinema gelokt. Dat was dat jaar de tweede 
meest bekeken film, na Zillion. We hebben kosten noch moeite gespaard: we hebben er 2,5 jaar 
voltijds aan gefilmd en hadden 950 draaidagen op de teller staan. Ik wilde vooral tonen dat het 
niet altijd ver en exotisch moet zijn om mooi te zijn, ook bij ons. Er is in de natuur veel te zien en 
te beleven. Uit de reacties achteraf kan ik opmaken dat heel wat mensen blij verrast waren 
omdat ze er bijvoorbeeld geen idee van hadden dat er ook edelherten of bevers in het wild 
leven in ons land.

Ja, dat is zeker gelukt!

Kan je iets meer vertellen over de totstandkoming van ‘Onze Natuur’?

foto: Natuurpunt
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Interview

Zeker: er beweegt van alles in Mechelen, 
in de stad zelf is er meer aandacht voor 
natuur. Door een ander beheer van de 
parken en andere stukjes groen wordt er 
meer ruimte voor natuur gecreëerd. Er is 
een ontwerp klaar voor een prachtig 
vogelobservatorium in de vorm van een 
reusachtige aalscholver aan het 
Zennegat, een ontwerp van de 
kunstenaar Ivan Morison. En ik ben de 
trotse ambassadeur van dit toekomstige vogelobservatorium. Mooi toch?

Inderdaad: ik heb jarenlang voor internationale wildlifeproducties gefilmd. Daar liggen de 
meeste opportuniteiten en ik heb die uitdaging en afwisseling nodig. Ik was onlangs nog in 
Gabon, een ongelofelijk cool en nog wild Afrikaans land met oogverblindende fauna en flora. En 
binnenkort zak ik af naar Kazachstan. Dit zijn documentaires die dan via de internationale markt 
worden verdeeld en uiteindelijk vroeg of laat ook wel eens te zien zijn op onze Vlaamse zenders.

Maar je maakt ook internationale documentaires?

Tja, er komt wel wat bij kijken natuurlijk. Het is een hele logistiek om al het filmmateriaal ter 
plaatse te krijgen. Ik ben scoutsleider geweest en zo voel ik me ook een beetje als ik aan het filmen 
ben in het buitenland: slapen in een tent, zelf vuur maken, koken op een kampvuurtje, mensen 
aansturen alsof we op survivaltocht zijn. Maar ik doe dat graag!

Reizen, avontuur, …dat klinkt als een droomjob. Is het altijd zo idyllisch?

Vind je dat het in Mechelen en omstreken 
de goede kant opgaat qua natuur?

Ik vind de ijsvogel, die ik soms trouwens door 
mijn tuin zie flitsen, een fantastisch mooie 
vogel. Maar ik ben ook gek op de otter omdat 
het zo’n speels diertje is. Hij is in onze 
contreien nog maar net begonnen aan zijn 
comeback en is bijvoorbeeld recent nog 
gespot in het Blaasveldbroek. Hopelijk kunnen 
we hem ook hier in Mechelen ooit 
verwelkomen, dan probeer ik hem zeker eens 
te filmen!

Rebecca

Tot slot: welk dier op de Animalinasroute is jouw favoriet? 

foto: Natuurpunt

foto: Peter Geschier
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Beleid

Het mooiste moeras van Duffel zal worden hersteld!

In Duffel op de grens met Sint-Katelijne-Waver zal het Springbos in de Goorbosbeekvallei 
helemaal worden hersteld. Daarvoor dienden de gemeente Duffel, ORIOM en Natuurpunt Oude 
Spoorweg in 2020 een Blue Dealproject in. Pas in september 2023 konden we de eerste vier 
percelen moeras aankopen. Het belangrijkste perceel in het project kon zelfs maar in juli 2024 
worden verworven. 

Het laatst aangekochte perceel was nog tot begin jaren 90 deel van het Springbos, maar toen 
werd het compleet vernietigd met de inplanting van een illegale visvijver met chalets, parking en 
vertuining. Uit recent bodemonderzoek blijkt dat het vroegere moeras met aangevoerd puin 
werd opgehoogd. Met de uitgegraven grond werd een tot vier meter hoge wal rondom de 
visvijver opgetrokken. Hierdoor werd het contact tussen de Goorbosbeek en het achterliggende 
moeras verbroken. De hele waterhuishouding is sindsdien helemaal verstoord. 

Bovendien werd 30 jaar lang afvalwater vanuit de chalets en de toiletten van de vissersclub 
ongezuiverd in de sloot van het nog intacte Springbos geloosd, wat tot zwaar natuurverlies 
heeft geleid. Met de steun van de gemeenten Duffel en Sint-Katelijne-Waver is voor de vissers in 
Sint-Katelijne-Waver een legale visvijver gevonden. Hier kunnen ze hun hobby verder 
uitoefenen.

Een omgevingsvergunning moet het eenmalig natuurherstel toelaten. De hele site zal worden 
afgegraven tot min of meer op het oorspronkelijk maaiveld van het vroegere moeras. De 60 tot 
85 cm dikke puinlaag wordt verwijderd, uitgezeefd en afgevoerd. Exoten en vertuining worden 
volledig verwijderd. De grond van de wal wordt gebruikt om de visvijver op te vullen. Aan de 
andere kant van de wal wordt een uitgebreide slibruiming uitgevoerd zodat het voedselrijk slib 
van de lozingen wordt verwijderd. 

Als sluitstuk wordt ook aan de beleving gedacht. In het Goorbos komt een vlonderpad met brug 
over de Goorbosbeek dat leidt naar een kijkwand. Van daaruit zul je vogels en wie weet zelfs 
bevers kunnen spotten.

Met de aankopen alleen al zijn we stevig over de geraamde prijs gegaan (wel met de aankoop 
van een perceel meer dan voorzien). We verwachten dat, gezien de hoge inflatie, ook de 
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Beleid

natuurherstelwerken een pak duurder zullen uitvallen. We weten dat we met het in 2020 
geraamde bedrag niet zullen rondkomen. 

Maar zodra dit project gerealiseerd is, zal het natuurherstel zichzelf dubbel en dik 
terugverdienen. Dan wordt bijna drie ha extra natte natuur toegevoegd aan het bestaande 
natuurgebied Goorbosbeekvallei. Door het herstel zal de waterhuishouding verbeteren en het 
risico op overstromingen in de woonwijken van de Goorboslei en de stationsomgeving van Sint-
Katelijne-Waver sterk afnemen. De waterhuishouding, die tot begin jaren 90 perfect 
functioneerde, wordt immers in haar oorspronkelijke staat hersteld. Het mooiste moeras van 
Duffel wordt volledig hersteld en daardoor zal het schitteren zoals het dat tot in het begin van 
de jaren negentig deed. Een permanent vochtige biotoop betekent een belangrijke 
sponsfunctie, CO₂-captatie en klimaatbuffering. Zelfs het verdwenen veen kan zich stilaan 
opnieuw ontwikkelen. 

We houden jullie op de hoogte van de werken en van de eerste natuurherstelresultaten. We 
hopen dat wilde flora, zoals dotterbloemen, waterviolier en schildereprijs terugkomen. Om de 
natuur wat te helpen, planten we ook gedeeltelijk valleibos aan, naast de spontane ontwikkeling 
van wilgenvloedbos en elzenbroek.

Voor de aankoop van deze gronden hebben we diep in de beugel moeten tasten. Gelukkig 
kregen we hiervoor subsidies van Vlaanderen en van de gemeente Duffel, maar die dekken lang 
niet de volledige kost van de aankopen en ook de herstelwerken zullen waarschijnlijk veel meer 
kosten dan vijf jaar geleden geraamd. Maar we gaan ervoor: eind 2025 moet alles gerealiseerd 
zijn!

Johan

Foto’s: Peter Geschier

Wil je dit prachtige project steunen? Doe dan een storting op de projectrekening voor 
natuurgebied Mosterdpot-Goorbosbeekvallei: https://steunnatuurpunt.koalect.com/nl-NL/p/
42742/step-1

Bedankt alvast voor je gift! (een bedrag vanaf 40 euro is fiscaal aftrekbaar)

https://steunnatuurpunt.koalect.com/nl-NL/p/42742/step-1
https://steunnatuurpunt.koalect.com/nl-NL/p/42742/step-1
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Afdelingswerking

Zondag 23 maart ging ik mee met de gegidste wandeling door de Babbelbeekse Beemden, een 
natuurdomein op de grens van Duffel en Lier in een gedeeltelijk autoluwe zone. Allemaal 
afzonderlijk geïnteresseerden vormden samen een enthousiaste groep natuurlie�ebbers, die 
zich liet leiden door een prachtig stuk natuur.

Als kind deed ik in deze buurt mee met de 
paddenoverzet, die er vandaag – intussen al 
heel wat jaren later – nog altijd wordt 
georganiseerd. Dit gebeurt trouwens nog 
steeds door dezelfde man, die ook de gids 
was die zondag: Johan Asselberghs. Het is 
hartverwarmend om te zien hoe dit gebied is 
veranderd doorheen de jaren en letterlijk is 
opengebloeid. Je kan er dwars door de 
beemden wandelen en van dichtbij volgen 
hoe de meanderende beek zich in het 
domein door allerlei bochten wringt. Johan 

vertelde met passie over de natuur die in het gebied huist en op welke wijze ze zichzelf verder 
ontwikkelt, dankzij het werk van Natuurpunt. Aangezien het een overstromingsgebied is, zijn 
laarzen meestal geen overbodige luxe. Die dag volstonden gewone wandelschoenen, maar op 
natte dagen zak je toch gemakkelijk tot je enkels weg. Maar laten we eerlijk zijn: op elke leeftijd 
is het leuk om even in de plassen te plonzen. 

Met veel plezier weken we tijdens de wandeling enkele meters van het pad af. We zagen een 
mannetje en een vrouwtje pad die elkaar nadien misschien nog zouden vinden, aangezien dit 
gebied een belangrijke voortplantingsplaats is voor padden, net zoals voor kikkers en 
salamanders. Verder kregen we tijdens de wandeling uitleg over de verschillende planten, 
kruiden en bomen die we zagen. Vragen werden gesteld en uitvoerig beantwoord. Verrekijkers 
werden bovengehaald en doorgegeven, om verschillende vogels, waarvan ik de naam niet meer 
kan herhalen, van naderbij te zien. Zij voelen zich er duidelijk thuis. Voor hen die graag een 
stapje verder gaan: in het midden van het gebied bevindt zich een vogeltelpunt. 

Er is niets zo mindful als vertraagd door de natuur stappen, met aandacht voor alles wat leeft, 
groeit en beweegt. De Babbelbeekse Beemden zijn een plek waar je batterijen vanzelf weer 
opgeladen raken.

Bedankt Johan en Natuurpunt voor deze namiddag!

Margot Hellemans

Wandeling georganiseerd in het kader van de Week van het Water

foto: Johan Asselberghs
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Studie

De voorbije weken kregen we meldingen van alerte wandelaars die in onze gebieden een 
olieachtige laag op het water zagen. Een terechte bezorgdheid, want bij echte olievervuiling is snel 
ingrijpen cruciaal. Gelukkig bleek het in alle gevallen te gaan om een natuurlijk fenomeen: ijzerrijke 
kwel. Maar wat is dat precies?

Wat is kwel?
Kwel is water dat onder druk uit de grond opstijgt. Het is water dat ergens in 
de bodem is gedrongen en elders aan de oppervlakte komt. Deze kleine 
onzichtbare bronnetjes worden kwelzones genoemd. In onze regio zijn ze te 
herkennen aan rossig water omdat het water bijna altijd door een 
ijzerhoudende laag moet alvorens aan de oppervlakte te komen. Men noemt 
dit dan ook ijzerrijke kwel.

Geen olie, maar oxidatie
Vers ijzerrijk kwelwater is blauwachtig doordat het ijzer nog niet is 
geoxideerd (Fe2+). Eenmaal in contact met lucht verandert dit naar 
geoxideerd ijzer (Fe3+), wat zorgt voor de typische roestkleur. Ook ijzerbacteriën spelen hierbij een 
rol. Zij vormen een dunne, glinsterende laag die op olie lijkt, maar gemakkelijk breekt als je er met 
een stokje in prikt – in tegenstelling tot echte olie, die weer aaneen vloeit. Soms is de 
bacterieactiviteit zo hoog dat er een oranje neerslag ontstaat op de bodem of tussen planten.

Kwel trekt zeldzame plantensoorten aan
De natte, mineraalrijke omstandigheden in kwelzones vormen het ideale leefgebied voor specifieke 
plantensoorten zoals dotterbloem, waterviolier, adderwortel en holpijp. Deze soorten zijn 
zogenaamde ‘kwelindicatoren’ en wijzen op een bijzondere bodemgesteldheid. Omdat veel van 
deze planten zeldzaam zijn, worden kwelgebieden vaak aangeduid als ecologisch waardevol en 
vallen ze onder beschermd natuurbeheer, zoals bij Natuurpunt.

Kwel in onze natuurgebieden
In onze streek zijn er tal van plekken waar kwel duidelijk zichtbaar is. Denk aan de 
Goorbosbeekvallei, de natte beemden in de Mosterdpot, de Babbelbeekse Beemden in Duffel en 
het Broekbos in Kontich. Het water in de sloten kan daar opvallend oranje kleuren, vooral in 
periodes van hoge grondwaterstand. Ook op hellingen, zoals in het Heilige Geestbos, komt 
kwelwater naar buiten – dit noemen we kwellenzen. Hier groeien soorten zoals zwarte els en 
fladderiep die goed gedijen met natte voeten.

Waarom zien we het nu zo goed?
Hoewel kwel altijd aanwezig is, wordt het pas goed zichtbaar wanneer het grondwater hoog staat. 
De overvloedige neerslag in 2023 heeft het grondwaterpeil uitzonderlijk hoog gebracht. De 
zichtbaarheid zal weer afnemen zodra het grondwaterpeil daalt, zeker nu het sinds februari 
opvallend droog is.

Kortom: wie deze dagen glimmende laagjes of roestkleurig water ziet in onze natuur, hoeft zich 
geen zorgen te maken over vervuiling. Het gaat om een prachtig natuurlijk proces dat bijdraagt aan 
de biodiversiteit in onze streek.

Johan Asselberghs

Geen oliedrijflaag maar ijzerrijke kwel

Kwel -  Foto: Johan Asselberghs
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Luscinia

Zeelandtocht januari 2025

De klok slaat acht wanneer we uit Duffel vertrekken, klaar voor een dag vol vogelavonturen in 
Zeeland. Onze eerste stop, de Middelplaten, bereiken we om iets na 9 uur. Nog maar net 
uitgestapt, worden we meteen verrast door een juveniele zeearend die grote paniek zaait onder 
de honderden waadvogels. Een verbluffend tafereel! Voornamelijk goudplevieren, kieviten en 
bonte strandlopers zijn met honderden aanwezig, terwijl we daartussen ook kanoeten, kluten, 

bontbekplevieren en rosse grutto’s ontdekken. Als je daar 
dan nog een vrouwtje blauwe kiekendief bij doet die op 
korte afstand sierlijk boven de vegetatie zweeft op zoek 
naar een hap, is de lat al hoog gelegd.

Vol verwondering zetten we onze tocht verder richting 
Plan Tureluur, een enorm natuurontwikkelingsproject dat 
bedoeld is als compensatie voor de natuur die is verloren 
gegaan in de Oosterschelde door indijking en de 

Deltawerken. Dit gebied is een onmisbare stop tijdens een dagje vogels kijken in Zeeland. In de 
lente is het hier eindeloos genieten van baltsende weidevogels, maar voor vandaag houden we 
het bij een korte stop op de uitkijkheuvel bij Gasthuis Bevang en een wandelingetje door de 
Prunjepolder. Hier zien we enkele zwarte ruiters, grutto’s en lepelaars en genieten we van 
wondermooie eenden zoals smient, pijlstaart en wintertaling.

Voor de lunch stoppen we bij Da Roberto langs het 
Grevelingenmeer, een voor ons nieuwe locatie die meteen 
in de smaak valt. Vanuit het restaurant kunnen we in de 
verte zelfs zeehonden ontdekken.

Na de middag gaat de tocht verder naar de Brouwersdam, 
een van de hotspots in Zeeland die vooral gekend is om 
zijn diversiteit aan zeevogels. Naast talrijke middelste 
zaagbekken en roodkeelduikers, zijn ook kuifduikers en 
eiders mooi te zien. Steenlopers en paarse strandlopers (die eigenlijk helemaal niet zo paars 
zijn) zijn eveneens vaste gasten die vrolijk rondtrippelen langs de vloedlijn. 

Daarna trekken we naar de polders van Goedereede, waar we tussen duizenden brand-, rot- en 
kolganzen speuren naar de roodhalsgans, die helaas niet te ontdekken valt.

Als laatste op de planning staat een wandeling in de Kwade Hoek. Dit uitgestrekte kustgebied 
met duinvalleien, grote slikken en schorren en lange zandstranden illustreert goed hoe onze 
kust eruitzag in tijden voor de mens zijn stempel drukte: puur en ongerept. Wat het gebied 
extra fijn maakt, is het feit dat je er buiten het broedseizoen vrij over de kwelders mag struinen. 

Typische vogels als ijsgors en strandleeuwerik die broeden op de toendra voelen zich hier ‘s 
winters prima op de schorren maar worden mee door klimaatverandering steeds zeldzamer. Ze 

Blauwe kiekendief  -  Foto: Pieter Bex

Paarse strandloper  -  Foto: Eva Vermeylen
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Luscinia

Sep: tien jaar en voor de eerste keer mee op Zeelandtocht.

Ik vind vogels mooie dieren en daarom was ik heel blij dat mijn tante me voorstelde om mee te 
gaan op vogeluitstap in Zeeland.

Op 19 januari, om 8 uur 's morgens, spraken we af in Duffel en een uur later 
waren we al op het eerste uitkijkpunt. Daar zagen we tussen de vele 
steltlopers een zeearend die op jacht was! Twee stoere kraaien konden 
hem verjagen. Tijdens de volgende stops zagen we nog vele andere 
steltlopers, eenden en ganzen. Enkele coole vogels die ik nog nooit eerder 
had gezien, waren de zwarte ruiter, de rosse grutto en de nijlgans. Na een 
lekkere kom erwtensoep tijdens de pauze reden we verder naar de kust. 
Daar vond ik de eider de mooiste vogel en de drieteenstrandloper de 
grappigste (een ijverig baasje). 

We hebben toen ook een zeehond gespot. Daarna hoorden we nog de 
graspieper fluiten en zagen we heel eventjes de veldleeuwerik in de duinen. 

Het was een frisse maar droge uitstap met een geweldige gids, aan wie je veel vragen kon stellen. 
Enkel de roodhalsgans heeft zich niet laten zien. Ik hoop hem volgend jaar te kunnen spotten. Ik kijk 
er al naar uit!

Sep De Vos

zijn vandaag niet van partij maar we genieten toch van de heerlijke wandeling met 
veldleeuweriken, zilverplevieren en de altijd hyperactieve drieteenstrandlopers. Als kers op de 
taart zien we enkele reeën en vliegt er een havik over ons heen terwijl we terugkeren naar de 
auto’s.

Op de terugweg naar huis krijgen enkele gelukkigen nog 
een laatste traktatie: ze zien de vaste groep flamingo’s die 
elke winter op het Grevelingenmeer verblijft. In totaal 
noteerden we vandaag circa 87 inheemse vogelsoorten 
met maar liefst negentien verschillende steltlopers als 
absolute uitschieter.

Het was weer een genot om al deze prachtige 
waarnemingen te delen. 

Graag tot de volgende editie!

Hannes

Foto: Hannes Giglot

Flamingo’s  -  Foto: Eva Vermeylen

Sep De Vos - Foto: Janice Van Deun
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Beleid

Goed nieuws voor het gebied aan de Nete tussen Duffel en Lier

bescherming van de verbinding naar de 
Lachenenbeek en Babbelsebeek niet werd 
opgenomen (zie rode pijl), zoals door ons 
gevraagd in ons bezwaarschrift. We kregen 
als uitleg dat men wel achter de visie van 
Natuurpunt staat, maar men vreest dat het 
RUP bij de Raad van State opnieuw zou 
sneuvelen met het argument dat de 
verbinding niet expliciet is vermeld als 
doelstelling in het GRUP.

Johan Asselberghs

Op 28 maart 2025 keurde de Vlaamse Regering het GRUP ‘Beneden-Nete Lier’ goed. Het plan 
vrijwaart het bouwvrije karakter en de natuurlijke waterbergingscapaciteit van de vallei van de 
Beneden-Nete en versterkt haar landschappelijke en ecologische waarde. Er wordt ruimte 
gecreëerd voor natuurontwikkeling. Het geactualiseerde Sigmaplan legt daarvoor de 
noodzakelijke herbestemmingen en stedenbouwkundige voorschriften op perceelniveau vast. 
Natuur en waterveiligheid zijn hierbij belangrijke doelen.

De vijvers en rietkragen vlakbij de Nete waren vroeger ingekleurd als industriegebied omdat er 
ooit kleiwinning was. Vorig jaar werd nog een vergunning aangevraagd om de natuur te laten 

verdwijnen en hier ooit weer industrie 
te ontwikkelen. De vergunning werd 
geweigerd. Nu zijn de vijvers en 
rietkragen planologisch beschermd als 
natuur en opgenomen in het Vlaams 
Ecologisch Netwerk. Dit geldt voor de 
hele Netevallei met natte natuur en 
voor de terreinen van Natuurpunt, zoals 
Anderstad. Volgens de ruimtelijke 
ordening is het nu kwetsbaar gebied. In 
dit open ruimtegebied kan nu niet meer 
worden gebouwd.

De Vlaamse regering deed enkele jaren geleden al een poging om tot een definitief GRUP te 
komen, maar modegoeroe Dries Van Noten stak hier een stokje voor omdat zijn kasteel er ook in 
zat. De Raad van State vernietigde het plan omdat er een hiaat in het milieueffectenrapport 
(MER) zat. Het MER werd aangepast, waarbij het kasteeldomein buiten het GRUP valt en het 
gewestplan daarvoor nog geldt zoals vroeger. We betreuren wel dat de planologische 

Licht groen = gemengd open ruimtegebied; donkergroen = 
natuurgebied; wit = gewestplan is nog steeds van kracht.
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Activiteitenkalender

zondag 4 
mei Initiatie Qigong in de 

natuur

Afspraak: 9.30 u. aan het Mosterdpotje, Mechelsebaan 
218 Duffel. Einde omstreeks 11 u. Gids: Judith 
Spillemaekers. € 5 voor leden, € 7 voor niet-leden.
Inschrijven op www.natuurpuntoudespoorweg.be
Contact: Marleen Van Puyvelde 0486/41 36 58

zondag 4 
mei

Natuurwerkdag in 
Natuurgebied 

Edegemse beekvallei
Opruimactie

Afspraak: 9.30 u. Edegemsesteenweg (naast nr. 147) 
Kontich. Einde omstreeks 16 u.
Contact: Marc Van Laer 0472/78 88 14  of Greg Stevens 
0497/46 40 48

vrijdag 16 en 
zaterdag 17 

mei
Natuurwerkdag in de 

Babbelbeekse Beemden
Maaien wandelpad

Afspraak: vrijdag 14 u., zaterdag 09.30 u. ingang 200 m 
vanaf kruising Bremstraat/Senthout Duffel.
Einde omstreeks 17 u. Laarzen zijn aanbevolen. Wie de 
hele dag blijft: picknick meebrengen, drank is voorzien.
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07 of Julie De 
Ceuster 0485/56 41 40

zondag 18 
mei Natuurwerkdag in 

Langbos & Babbelse 
Plassen en Schapenhagen

Met scouts

Afspraak: 9.30 u. aan de Scouts Kokaz, Duffelshoek 
Kontich. Einde omstreeks 16 u.
Laarzen of stevig schoeisel zijn aanbevolen.
Contact: Wim Annaert, 0473/67 13 56 of Nik 
Woestenborghs 0479 / 80 83 87

zondag 18 
mei

Animalinas-app 
Lancering met 

gezinsluswandeling van 
3 km

Afspraak: 10 u. aan het Mosterdpotje, Mechelsebaan 218 
Duffel (parkeren mogelijk op PVT). 
Einde omstreeks 12 u.
Contact: Ludo Bakkovens 0494/70 79 92

dinsdag 20 
mei

Inventarisatie van de 
Babbelbeekse Beemden 
met Studiegroep Mechels 

Rivierengebied

Afspraak: 9.15 u. stipt aan Hoevelaan 46 Duffel. 
Einde omstreeks 12 u.
Contact: Marie-Louise Selleslaghs, 015 51 59 02, 
ml.selleslach@telenet.be

vrijdag 23 
mei

Lezing “Wilde Bijen, een 
wonderlijke wereld" 

i.s.m. gemeente Kontich

Afspraak: 20 u. zaal Sint-Jan - Bibliotheek, Sint-Jansplein 
Kontich. Gids: Freddy Hordies.
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07

zondag 25 
mei Natuurwerkdag in de 

Edegemse beekvallei

Afspraak: 12.30 u. aan de ingang van het gebied Veldkant 
Kontich. Einde omstreeks 16.30 u.
Contact: Greg Stevens 0497/46 40 48 of Dimitri Hoste 
0473/63 53 72

zaterdag 31 
mei

Promotiestand 
meifeesten in Kontich 

Kazerne

Afspraak: 10 u. in Kontich Kazerne.
Einde omstreeks 17 u.
Contact: Dirk Costrop 0476/66 08 28

zaterdag 7 
juni Natuurwerkdag in de 

Mosterdpot

Afspraak: 9.30 u. aan het Mosterdpotje, Mechelsebaan 
218 te Duffel (parkeren mogelijk op PVT). Einde +- 13 u.
Laarzen of stevig schoeisel zijn aanbevolen.
Contact: Ludo Bakkovens 0494/70 79 92 of Johan Doms,  
0496/32 19 34

zaterdag 14 
juni

Natuurwerkdag in 
Goorbosbeekvallei

Maaibeheer en onderhoud 
wandelpad

Afspraak: 9.30 u. aan de ingang van het bos links van de 
serre (volg de pijlen Goorbosbeekvallei van aan de 
spoorwegbrug over de Mechelsebaan te Duffel). 
Einde omstreeks 16 u.
Contact: Peter Geschier 0477/69 96 76

mailto:ml.selleslach@telenet.be
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Activiteitenkalender / Kalender educatie

zaterdag 21 
en zondag 22 

juni
Natuurwerkdag in de 
Oude Spoorwegberm 

maaien en afvoeren

Afspraak: zaterdag 9.30 u. ingang t.h.v. Zilverbergstraat 
Kontich; zondag ingang t.h.v. Oude Waarloossteenweg 
of Lage Vosbergstraat grens Rumst/Duffel. 
Einde omstreeks 16.30 u.
Contact: Wim Annaert, 0473/67 13 56 of Karen 
Lantermann 0473/61 26 98

zondag 22 
juni Zomerwandeling 

water-link bekken 1

Afspraak: 14 u. ingang water-link bekken 1 - weg naar 
Duffelsluizen (zijstraatje Binnenweg) Duffel.
Einde omstreeks 16.30 u.
Contact: Marleen Van Puyvelde 0486/41 36 58

maandag 23 
juni

Open 
bestuursvergadering: 

iedereen welkom!

Afspraak: 20.15 u. in het Mosterdpotje, Mechelsebaan 218 
Duffel (parkeren mogelijk op PVT).

zaterdag 28 
juni Libellenwandeling

Afspraak: 14 u. aan het Mosterdpotje, Mechelsebaan 218 
Duffel (parkeren mogelijk op PVT).
Einde omstreeks 16.30 u.
Contact: Dirk Costrop 0476/66 08 28

woensdag 21 mei Inventarisatie Oude 
Spoorwegberm

Afspraak: 19.30 u. aan de ingang van het natuurgebied aan 
de Ferdinand Maesstraat Waarloos (oversteek 
verkeerslichten).

dinsdag 27 mei Inventarisatie 
Edegemse beekvallei

Afspraak: 19.30 u. aan de Edegemsesteenweg Kontich 
(naast nr 147, 100 meter voorbij de Helenaveldstraat 
richting lichten).

dinsdag 3 juni Inventarisatie 
fietsostrade Duffel

Afspraak: 19.30 u. station van Duffel kant Hermansstraat, 
wie later komt kan ons vinden langs de fietsostrade 
richting Mechelen.

dinsdag 10 juni
Inventarisatie 

Springbos Duffel

Afspraak: 19.30 u. aan de ingang van de voormalige Rode 
Pen, volg de pijlen Goorbosbeekvallei van aan de 
spoorwegbrug over de Mechelsebaan Duffel. 
Laarzen aangewezen!

woensdag 18 juni Inventarisatie 
orchideeën water-link 

bekken 1

Afspraak: 19.30 u. ingang water-link bekken 1 - weg naar 
Duffel sluizen (zijstraatje Binnenweg Duffel).

dinsdag 1 juni Inventarisatie flora 
water-link bekken 2

Afspraak: 19.30 u. ingang water-link bekken 2 nabij 
parking Handelsstraat Duffel

woensdag 9 juli Inventarisatie flora 
water-link bekken 3

Afspraak: 19.30 u. ingang water-link bekken 3 
Stormsschranslaan Duffel

Planteninventarisaties

De maanden voor en na midzomernacht zijn ideaal voor planteninventarisaties: de meeste 
planten staan in bloei en het is lang licht. Ideale omstandigheden om 's avonds de natuur van 
heel dichtbij te bekijken. Einde telkens rond het invallen van de avond. Geen voorkennis van 
planten vereist, wel een gezonde interesse om planten te determineren. Een plantengids en 
loep zijn nuttig.
Contact: Johan Asselberghs 0479/65 29 07, Luc De Naegel 03/288 84 86, Silke Van den Eynde 
0493 78 16 58





De vuurjuffer (Pyrrhosoma nymphula) is een vrij algemene soort die vaak te vinden is in tuinen 
en vijvers. 

Deze waterjuffer is eerder klein met een lengte van ongeveer 35 mm. De mannetjes zijn mooi 
vuurrood gekleurd (what’s in a name?), terwijl de vrouwtjes variëren van rood tot geelachtig. 
Hun ogen zijn groot en donker en zoals de meeste waterjuffers hebben ze een slank lichaam.

Door hun felrode kleur kunnen ze alleen worden 
verward met de veel zeldzamere koraaljuffer, die 
toch op een aantal plaatsen in onze regio is 
waargenomen. De vuurjuffer is wel “forser”, heeft 
zwarte poten en een zwart pterostigma (*) . Bij de 
eerder tengere koraaljuffer zijn de poten oranje en 
het pterostigma is roodbruin. 

De vuurjuffer vliegt typisch in de 
voorjaarsmaanden april tot juni, de koraaljuffer is 
dan weer een soort die liever in de zomer van juni 
tot september rondvliegt.

De vuurjuffer is wellicht algemener omdat er meer geschikte biotopen voor dit diertje zijn: 
gebieden met stilstaand of langzaam stromend water vinden ze prima, zelfs een kleine tuinvijver 
is geschikt, de koraaljuffer verkiest voedselarme vijvers of vennen.

Net als andere juffers leggen de wij�es hun eitjes in waterplanten. 
De larven, ook wel nimfen genoemd, leven onder water en voeden 
zich met kleine waterorganismen. Wist je trouwens dat larven van 
een waterjuffer gemakkelijk te herkennen zijn aan de drietand aan 
hun achterlijf? 

Dus: trek dit voorjaar eropuit, op zoek naar deze echt wel mooie 
diertjes. Wie een fototoestel meeneemt: prachtfoto’s 
gegarandeerd!

Dirk

(*) Pterostigma: opvallend gekleurd vlekje in de vleugel

17

Studie

Dier in de kijker: de vuurjuffer

Larve juffer

Vuurjuffer -  Foto’s: Karine Van der Vurst
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De             krant

Terwijl het bestuur nadacht over de organisatie en 
de presentatie voor de ledenvergadering, staken 
de Bosbiekes de koppen bij elkaar om de receptie 
voor te bereiden. 

Naar goede traditie zorgen zij voor wat lekkers op 
deze dag, voor mij was het de eerste keer. Dit jaar 
wilden we extra letten op de ecologische invulling 
en moesten er nog diepgevroren resten van de 
boomplantactie verwerkt worden. We dachten 
hard na: een receptie hartje winter geeft wel wat 
beperkingen wat het groenteaanbod betreft en 
we wilden vlees vermijden. De keuken in de Mosterdpot is niet erg luxueus. Ten slotte wilden 
we weinig afwas, wat iedereen wel zal begrijpen… 

Na de wandeling wachtten we de deelnemers op 
met een heerlijke kom soep van Pegode, een 
eerste lekkere overschot uit de diepvriezer. 

Tijdens de vergadering zelf zetten we de schotels 
klaar: twee soorten hartige broodpudding (met 
brood van jawel,… de boomplantactie), 
worteltjes en geroosterde pastinaak, gevulde 
witloo�laadjes, wraps, Koerdische rijstrolletjes, 
spinaziekoekjes, kaasblokjes, …. Wie vooraf al te 
veel chips gesnoept had, heeft het zich toen 

beklaagd! Ten slotte toverden we ook nog zoete broodpudding, baklava en 
frambozendessertjes op de tafels. 

De Bosbiekes staken met velen de handen uit de 
mouwen voor deze receptie en sprongen waar 
nodig voor mekaar in…. Ik vond het een erg 
prettige samenwerking! De vele complimentjes 
voor het vele lekkers zorgden voor een terugblik 
naar een geslaagde avond. 

Wie thuis graag eens aan de slag gaat om de erg 
gesmaakte rijstrolletjes van Sinem te maken, vindt 
hiernaast het recept. Proberen maar! 

Tot volgend jaar op de ledenvergadering? 

Karin

Algemene ledenvergadering 25 januari - Receptie door de Bosbiekes

Foto’s: Peter Geschier
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De             krant

Recept van “Sarma”, Turkse gevulde wijnbladeren met rijst

Ingrediënten

- 1 pak wijnbladeren, te koop bij de Turkse supermarkt
- 500 gram witte rijst (Turkse pirincrijst, risottorijst kan ook)
- 2 eetlepels tomatenpuree
- 1 eetlepel peperpasta (te vinden in de Turkse supermarkt, je 
kunt dit eventueel vervangen door extra tomatenpuree)
- 1 citroen, in schij�es
- verse peterselie
- paprikapoeder
- chilivlokken
- peper en zout
- een bouillonblokje

Bereiding

1.  Spoel de rijst.
2. Meng de rijst met de tomatenpuree en de peperpasta. Voeg ook de peterselie, het 
paprikapoeder, de chilivlokken en peper en zout toe. Gebruik iets meer specerijen dan 
normaal want door het koken gaat een deel van de smaak verloren. Roer alles goed dooreen. 
3. Haal de wijnbladeren uit de verpakking en maak ze heel voorzichtig los van elkaar. Spoel ze 
een voor een af. 
4. Leg alle bladeren in een pan met kokend water (niet op het vuur) en laat ze vijf minuten 
weken. Giet af. 
5. Neem een grote pot, houd er rekening mee dat de rolletjes zullen zwellen tijdens het 
koken. Giet wat olijfolie in de pot, leg hierop een paar kapotte wijnbladeren om aanbakken te 
voorkomen. 
6. Neem een wijnblad en leg het met de nerf naar boven. Snijd het steeltje voorzichtig van het 
blad. Leg een beetje van het rijstmengsel aan de onderkant van het blad. Neem de twee 
onderste punten van het blad en vouw die naar boven over de rijst heen, vouw ook de punten 
aan de linker en rechter zijkant naar binnen. Rol het blad van onder naar boven strak op. (zie 
foto’s)
7. Leg het rolletje in de pan en vul dan de rest van de wijnbladeren. Zorg ervoor dat je de 
sarma’s goed tegen elkaar legt in de pan, zodat ze niet kunnen open gaan tijdens het 
koken. Als de bodem van de pan vol is, leg je de volgende rolletjes er gewoon bovenop. 
8. Snijd een citroen in plakjes. Leg ze bovenop de sarma’s. Plaats dan een omgekeerd bord 
op de rolletjes om te voorkomen dat ze gaan drijven tijdens het koken. 
9. Meng kokend water met een eetlepel tomatenpuree en een bouillonblokje. Giet dit in de 
pot tot het bord net onder water staat. Zet de pan op het vuur en breng het geheel aan de 
kook. Laat de bereiding ongeveer drie kwartier pruttelen op laag vuur. Laat minstens nog 
een half uur nagaren met een deksel op de pan zonder het water af te gieten. 
10. Dan zijn sarma’s klaar! Ze zijn zowel warm als koud heerlijk. Als je rolletjes over hebt, kan 
je ze in de koelkast bewaren maar ook invriezen. 
Smakelijk! 

Sinem en Karin  

Foto: Peter Geschier
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Studie

Met de beschikbare kaarten op het internet zijn heel wat historische en natuurgegevens 
terug te vinden. Het toponiem Heilige Geestbos is terug te vinden op oude kaarten, dus 
nam ik me voor om te kijken wat we met de aanplanting gerealiseerd hebben t.o.v. het 
historische bos. Daarnaast wou ik eveneens kijken wat de bodemgesteldheid is en welke 
waarnemingen er in dit gebied al waren gebeurd. Hierover later meer.

De eerste stap: ik definieerde een  projectlocatie “Heilige Geestbos” in waarnemingen.be. 
Dit omvat de recent aangeplante bossen, een deel van de Oude Spoorwegberm en de nog 

aanwezige bosrelicten. Het is 
duidelijk op de foto links: voor 
onze aanplant was de 
oppervlakte bos hier zeer 
beperkt. Maar hoe groot was het 
bos oorspronkelijk? De 
Ferrariskaart van 1777 (rechts) 
geeft een mooi beeld. Wanneer 
ik de omtrek hierop leg kom ik 
tot een match van quasi 90%! 

Het bos was toen weliswaar nog 
iets groter, maar het resultaat 
overtreft toch mijn 
verwachtingen. 

Een recentere kaart is de 
Vandermaelenkaart (1846-1854, 
links). Hierop kan men 
vaststellen dat in minder dan een 
eeuw het Heilige Geestbos 
ongeveer werd gehalveerd! Een 
luchtfoto van 1952 (rechts) geeft 
aan dat er nog wat verder aan 
het bos werd geknabbeld. Maar 
toch was er nog dubbel zoveel 
bos als wat resteerde voor onze 
plantacties. Op deze foto zijn de 
donkergrijze vlakken de 
bospercelen. 

De Heilige Geestbossen: vroeger, nu en laterDe Heilige Geestbossen: vroeger, nu en later
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Studie

Wat betekent dit nu na onze aanplant van de voorbije twee 
jaren (gele arcering op de kaart links)? Dat een groot deel van 
het oorspronkelijke Heilige Geestbos op de Ferrariskaart door 
onze aanplanting weer zal verrijzen. Ongelooflijk nietwaar? 

Bodemtypes

Uit de bodemkaart (rechts) blijkt 
dat het Heilige Geestbos op 
zandleemgrond ligt waarbij de 
natste delen meer naar het zuiden 
liggen (de donkerste percelen 
met code Lhc). Niet onlogisch dus 
dat deze percelen het langst 
bebost bleven of nog zijn, want 

voor landbouw zijn ze zonder drainage totaal ongeschikt. 

Als we hierover de biologische waarderingskaart (onder links) 
leggen, springt de meerwaarde van de huidige bossen en de 
spoorwegberm er duidelijk bovenuit (donkergroene kleur). De 
nattere stukken in lichtgroen zijn eveneens biologisch 
interessant. 

We mogen op basis van al deze gegevens dus verwachten dat 
de bosaanplant een boost in biodiversiteit zal geven. 
Wordt vervolgd, de komende decennia!

Op waarnemingen.be zijn er tot nog toe 723 waarnemingen 
ingevoerd van 202 soorten. Op zich is dat niet bijzonder veel 
te noemen. Het extra wandelpad en de nieuwe bossen zijn 
een trekpleister voor wandelaars. Hierdoor zullen de 
waarnemingen van flora en fauna zeker toenemen.. 

Er zijn best wel enkele speciale paddenstoelen waargenomen, 
waaronder de zeer zeldzame zwetende kaaszwam. Daarnaast 
vinpootsalamander en als zeldzaamste insect: de 
pluimwoudzwever. De hazelworm heeft hier een optimale 
biotoop en ook steenuil en adderwortel zijn hier terug te 

vinden. Ik ben ervan overtuigd dat hier nog veel te ontdekken valt, nu en in de bosrijke 
toekomst.

Dirk
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Afdelingswerking

Into the wild(*)

Het is moeilijk om niet zeer enthousiast te zijn over het 
nieuwe stukje Pluysegembos dat zeer recent door 
Natuurpunt werd verworven. Een dikke hectare groot 
“wetland”, zeg maar verzopen land, waar je zelfs met 
laarzen erg moet opletten om je voeten droog te houden. 
In de winter staat het deels blank: een deel weide, een 
deel elzenbroekbos.

En vooral: niet eens zo ver van het centrum van Kontich, 
in de Altenawijk. Je bent er zonder twijfel al langs gereden 
of gefietst. We spreken over het perceel naast het vroegere VTI, nu Sint-Rita Campus Technologie, 
gekneld tussen de fietspaden langs de Edegemsesteenweg en de expresweg.

Er stonden paarden en pony’s en er staat nog een stal, maar de laatste jaren nam de natuur duidelijk 
de overhand. Het gebied sluit aan bij het Pluysegembos aan de andere zijde van de expresweg en – 
wie weet – komt er ooit een verbinding. Nu al konden we merken dat de scholeksters de richting 
naar een nieuwe habitat hebben gevonden. De eerste pimpel- en koolmeesnestkastjes zijn 
opgehangen.

Fascinerend ook hoe de mens zijn stempel drukt op ogenschijnlijk onbeheerde stukjes natuur. De 
eerste opruimwerken leken op een heuse schattenjacht. Behalve de obligate lege petflessen en 
chipsverpakkingen vonden we – deels onder de modder – ook resten van stoelen, tafels, computers, 
asbestcementplaten, aanhangwagens, fietsen en brommers.

Het topstuk van deze nieuwe collectie is zonder twijfel 
een caravan die door de jaren heen helemaal de 
schutkleur van zijn (elzenbos)omgeving heeft 
aangenomen en zo nauwelijks wordt opgemerkt door 
nietsvermoedende fietsers even verderop. “Into the 
wild”*, mits zeer veel fantasie.

Maar terug naar de Kontichse realiteit: we hopen de 
caravan, samen met alle andere rommel, in de loop van 
het voorjaar op te ruimen. Het verdere beheerplan is in de 

maak. Intussen – gezien de beperkte oppervlakte en het moerasachtige karakter – stellen we het 
gebied niet open voor het publiek. Natuurpunt helpt wel de fietser over de fietspaden langsheen de 
expresweg en de Edegemsesteenweg langs een schaars 
stukje groen te fietsen of te wandelen, even tot rust te 
komen of gewoon even te ademen. Als inwoner van de 
Altenawijk ben ik daar alvast dankbaar voor.

(*) De titel van de film van Sean Penn en de openingssong 
van Eddie Vedder, waarin een rol is weggelegd voor een 
achtergelaten bus in de wildernis van Alaska.

Guy Foto’s : Guy Van Aken
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Info

Infosessie legaten

Op maandag 10 februari vond in het sport- en cultuurcentrum De Witte Merel in Lint een 
infomoment over legaten aan Natuurpunt plaats. Dit moment was georganiseerd door onze 
afdeling Land van Reyen i.s.m. omliggende afdelingen De Wielewaal, Zuidrand Antwerpen en Oude 
Spoorweg. 

Joost Verbeke, Natuurpuntspecialist rond alles wat met testamenten te maken 
heeft, gaf in twee sessies toelichting over de mogelijkheid om bij overlijden (een 
deel van) je bezit na te laten aan Natuurpunt. Na een korte kennismaking bij koffie 
en taart gaf Joost eerst een beknopt overzicht van de werking en de missie van 
Natuurpunt. Daarna werd er kort gefocust op de lokale situatie van de Grote 
Boshoek. Dit gebied omvat zowel bos, grasland als lokale landbouw in de regio 
Boechout, Hove, Lint, Lier, Duffel en Kontich. Hier is nog heel wat uitbreiding voor 
natuur mogelijk. Een belangrijk verschil met andere goede doelen is dat natuuraankopen door 
Natuurpunt in principe voor eeuwig zijn. 

Het grootste deel van de presentatie van Joost was gericht op de praktische modaliteiten van een 
testament voor een goed doel, met uiteraard de focus op Natuurpunt. Zo werd bijvoorbeeld 
gewezen op het belang van een goede beschrijving van de doelstelling van de erflater zodat er na 
het overlijden geen discussie kan bestaan, noch juridisch noch met erfgenamen of derden. De 
praktijk leert bijvoorbeeld dat de structuur van lokale afdelingen, maar ook van specifieke percelen 
over lange tijd al eens kunnen veranderen. Het is daarom beter in de nalatenschap het verbeteren 
van de natuur in een bepaald geografisch gebied of een omgeving te beschrijven dan een afdeling 
te benoemen. Ook gaf Joost uitleg over de verschillende manieren om een testament op te maken 
en al dan niet te laten neerleggen bij een notaris. Dat alles werd gelardeerd met (geanonimiseerde) 
voorbeelden uit de praktijk, wat het geheel een welgekomen luchtigheid gaf. Maar sowieso is elke 
situatie verschillend en is het best om alles op te nemen met Joost alvorens concrete stappen te 
ondernemen.

Na de presentatie was er gelegenheid tot vragen en alle 
aanwezigen kregen een uitgebreide brochure en een 
kaartje met de coördinaten van Joost.  

Kon je niet aanwezig zijn maar heb je toch graag meer 
informatie over legaten voor Natuurpunt, contacteer 
zeker Joost Verbeke op joost.verbeke@natuurpunt.be of 
015 29 72 49 – 0477 20 47 27. 

Meer info en enkele getuigenissen vind je op de betreffende pagina van de website van 
Natuurpunt. (https://www.natuurpunt.be/steun-de-natuur/neem-de-natuur-op-in-je-testament) 

Nick Schrijvers

Foto: Nick Schrijvers

mailto:joost.verbeke@natuurpunt.be
https://www.natuurpunt.be/steun-de-natuur/neem-de-natuur-op-in-je-testament
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Afdelingswerking en Crypto

Natuurcryptogram
In het rooster vind je cijfers: gelijke cijfers staan voor gelijke letters.
Bij een juiste oplossing verschijnt in de grijze vakjes verticaal een woord. De oplossing vind je op 
www.cryptochris.be/natuurpunt waar ook tips en meer opgaven staan.

Lentewandeling Zevenbergenbos Ranst

Wie van een feeëriek bostapijt 
voorjaarsbloemen houdt, is in het oude 
majestueuze Zevenbergenbos op de juiste plek. 
Naast de uitbundige bosanemonen en 
speenkruid, variëren bosviooltjes, frêle slanke 
sleutelbloemen en diepblauwe hondsdraf het 
kleurenpalet. We wandelden daar op 30 maart 
en daarmee hebben het juiste moment 
uitgekozen want een week later hadden de 
bomen al blaadjes en gleed het prille 
bloemenseizoen naar zijn einde. 

Op hetzelfde tijdstip pronkt in onze eigen 
gebieden eveneens de voorjaarsbloemenpracht.
Op de achterpagina kan je nog meegenieten en 
hopelijk heb je ze zelf ter plaatse ontdekt. 

Marleen

Zevenbergenbos- Foto’s: Peter Geschier
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Ken je onze heerlijke biobieren? Deze kan je bestellen 
bij Dirk via mail dirk.costrop@telenet.be of telefoon 
0476 / 66 08 28.
Prijs  per bak € 45 (€ 8 leeggoed niet inbegrepen)
4 soorten: Gageleer Original, Gageleer Dark, Gageleer 
White en Gageleer No alcohol.
Je kan ook een selectie naar jouw keuze bestellen.
Daarnaast is er ook de alom geprezen Dale (zie 
advertentie hierboven) : € 30 (+ € 8 leeggoed) per bak.

mailto:dirk.costrop@telenet.be


mailto:dirk.costrop@telenet.be
mailto:asselberghsjohan@gmail.com
mailto:lutgarde.van.driessche@telenet.be
mailto:ludo.bakkovens@telenet.be
mailto:wim.annaert@cme.vib-kuleuven.be
mailto:julietdc8@gmail.com
mailto:jdoms.pdeprey@telenet.be
mailto:peter.geschier@telenet.be
mailto:dimitri.hoste@proximus.be
mailto:karenlantermann@gmail.com
mailto:kris.pues@telenet.be
mailto:gregstevens2773@gmail.com
mailto:vanbuytenben@gmail.com
mailto:ingevanhaver@skynet.be
mailto:marleenvanpuyvelde@telenet.be
mailto:silke.vde@hotmail.be
mailto:stefprojects@advalvas.be
mailto:nik.woestenborghs@telenet.be
mailto:info@natuurpuntoudespoorweg.be
https://www.natuurpuntoudespoorweg.be
http://jona.elia@telenet.be
https://www.jnm.be/pallieterland
mailto:florus.vancamp@outlook.com
https://www.jnm.be/antwerpen




Fotoclub
Voorjaarsbloeiers

Bosanemonen Hakkeltje - Foto: Peter Geschier

Dotterbloemen Oude Spoorwegberm - Foto: Peter Geschier

Sleedoorn Oude Spoorwegberm - Foto: Greg Stevens

Speenkruid Oude Spoorwegberm - Foto: Greg Stevens

Slanke sleutelbloem Goorbosbeekvallei - Foto: Peter Geschier


